
reportatge

(ve de la plana anterior) 
ps.Precisament encara el tinc. 
Recordo que quan es va muntar
se celebrava el Festival de 

San Remo i que la gent del 
poble venia a veure'l des del 
carrer.Era normal,ja que es 
tractava de la primera televi
sió al poble i una de les pri
meres del país,i no es volien 
perdre 1' espectacle!.Soliem 
tenir "tele" molt sovint,i so
bretot quan feia bon temps i 
les senyals -arribaven,puix que 
aquí encara no s'emetia.
P.I va arribar el moment 

que va aparèixer TVE,A partir 
d'aquí la cosa s'anà normalit
zant i extenent arreu.Recorda 
quina va ser la primera venda 
del poble?
R.Sí,la primera venda es va 

fer a Villaret,el mateix lloc 
on s'havien fet les proves 
per tal d'instal·lar una ante
na.Des d'allà s'agafava direc
te el canal 4 de Barcelona, 
que ha contiunuat fins que a- 
ra fa poc es va fer el canvi 
general d'antena a Sant Hila
ri.Era la famosa època del 
Barça i el Madrid i les Copes 
d'Europa.Qüan hi havia partit 
tothom anava a veure'l a Vi- 
llaret. . .
També es va muntar una ante 

na al Col·legi Nacional,on 
també s'agafava imatge del 
mateix canal.La "tele" era de 
propietat i l'antena s'hi 
muntava provisionalment,bé 
quan hi havia partit,o bé quan 
hi havia quelcom d'interessa
nt .
P.La historia de la "tele" 

a Sant Hilari continua a par
tir d'aquí per uns camins d' 
expansió general,com és lògia 
Emperò,caldria parlar també 
del repetidor.
R.La història és ben curta 

d'explicar.El primer repeti
dor, que no ho era,es va mun
tar a Villaret.Es tractava d' 
una antena "Passiva Amplifi
cada" que rebia ones del ca
nal 4 de Barcelona i les tra
nsmetia arreu del poble.
La cosa va continuar així 

fins que l'any 73 i,per ini-

ciativa de 1'Ajuntament,es va muntar el repetidor d' UHF.

TAMBE EN INSTAL·LAR EL SEGON CANAL , 
PIONERS A SANT HIURI

E s ben cert què la histo 
ria de la Televisió a 
Sant Hilari ha passat 

per moments ben importants. 
Un d'aquests moments va és
ser la construcció del nou 
repetidor que permetia la re 
buda d'ones de VHF i UHF,és- 
sent el primer poble de la 
nostra subcomarca de les Gui 
lleries que això passava. 
N'era el batlle de la nostra 
vila en aquella època en Ga
briel Miralpeix,Biel per a 
tothom.

P.Com va ésser la història 
del repetidor nou,quins va
ren ser els motius que varen 
impulsar el consistori a fer 
ho?
R:Bé,mira.El repetidor antic, 
que no era tal,sinó una mena 
d'antena especial i que esta 
va situada a Villaret,estava 
en molt mal estat,Com aquell 
que diu ens queia a trossos, 
estava completament desmane- 
gada.La cosa era greu fins eL 
punt de que a la més petita 
tormenta corria el poble el 
perill de quedar-se sense te 
levisió,i no només unes po
ques hores,sinó que de vega
des durant molt de temps.Ai
xí que l'Ajuntament va deci
dir fer un pensament i va 
consultar els tècnics de te
levisió a Sant Hilari,en Pla 
niol,en Joan Fauria i en Ra
mon Fauria.Total que es va 
creure convenient fer el nou 
repetidor.
P:Quan va ésser presa aquesta 
iniciativa?
R:Oficialment va ser l'any 
1975,però en vàrem començar 
a parlar gairebé a finals de 
l'any 73.Precisament vàrem 
tenir contactes amb un xicot 
que era el que s'encarregava 
de muntar totes les xarxes ds 
repetidors de bona part de

Catalunya i que fins i tot e 
ra considerat un dels bon-s 
tècnics a TVE a Madrid,amic 
d'en Ramon Fauria,i que ens 
va aconsellar favorablement 
envers la construcció del 
repetidor nou.
P.Un problema prou important 
és el dels presupostos.Com 
es varen fer i com va res
pondre la gent?
R.Jo crec que la gent va res 
pondre molt positivament i 
explicaré el perquè.El presu 
post total pujava 1.400.000 
ptes. ,de les quals un 20% cor 
ria a càrrec de l'Ajuntament. 
La resta havia d'ésser pagada 
pels usuaris de l'aparell te 
levisiu.Es va fer un càlcul 
mig sobre els total de tele
visions al poble i varem pas 
sar una circular a 800 fami- 
lies demanant la seva opinid 
A excepció d'una trentena de 
casos,els demés varen contes 
tar positivament i,per tant,
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